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Інформаційний буклет Брошнів-Осадської селищної ради

У партнерстві з БФ «Move Ukraine» 

ПЕРШЕ БУДІВНИЦТВО В УКРАЇНІ ЖИТЛА 
для внутрішньо переміщених осіб реалізовується в Брошневі-Осаді

Калуш, Долина чи Брош-
нів-Осада… Це питання 

вибору виникло у міжнарод-
них донорів тоді, коли вони, 
співзасновники благодійного 
фонду «Move Ukraine»  заду-
мались, у який саме населе-

ний пункт із вище названих 
спрямувати кошти на ви-

конання важливого завдан-
ня – будівництва житла 

«з нуля» для тимчасового 
проживання внутрішньо 

переміщених осіб. Не випад-
ково, а після ділового спілку-
вання на рівні керівництва 

громади представники 
Фонду віддали перевагу нам 
– Брошнів-Осадській тери-

торіальній громаді. (Закінчення на 2 стор.)

Щоб люди знали, що Бог є…
У Креховичах освятили капличку

У Зелену неділю в селі Кре-
ховичі відбулася приємна 
подія – місцевий парох о. 
Микола Андибур освятив 

Цю інформацію оприлюд-
нив голова Тарас Манорик 
на сесії селищної ради 19 
травня ц. р. і, вислухавши 

представника – співзаснов-
ника БФ «Move Ukraine» Ен-
дрю Кузіча (Andrew Kuzich), 
депутати вже зробили перші 

кроки до здійснення проєк-
ту: сесія прийняла рішен-
ня про виділення земельної 
ділянки у розмірі 9 соток 
під спорудження 12-квар-
тирного житлового будин-
ку (ця ділянка розташована 
неподалік території ЗДО 
«Світанок» та сусідньої 5-по-
верхівки у Брошневі-Осаді) 
та розроблення технічної до-
кументації під будівництво.

Ендрю Кузіч (Andrew 
Kuzich) наголосив, що цей 
проєкт буде першим будів-

ництвом в Україні житла для 
внутрішньо переміщених 
осіб, звернув увагу на те, що 

новозбудовану капличку – 
статую Серця Христа Чо-
ловіколюбця! 

Вірую!

6 червня 2023 р. Президент України підписав 
Указ №318/2023 «Про відзначення держав-

ними нагородами України», а саме орденом 
Богдана Хмельницького ІІ і ІІІ ступенів та 

орденом «За мужність» ІІІ ступеня кращих 
захисників України.  

(Закінчення на 8 стор.)

Офіційно
НАГОРОДА ЗА МУЖНІСТЬ

Народного депутата України 7 та 8 демократичних скликань, нашого земляка 
Анатолія ДИРІВА нагороджено орденом “За мужність” ІІІ ступеня

За особисту мужність, виявлену у захисті 
державного суверенітету та територіаль-
ної цілісності України, самовіддане ви-
конання військового обов’язку орденом 
«За мужність» ІІІ ступеня нагороджено 
нашого земляка, жителя Брошнева-Оса-
ди, Народного депутата України 7 та 8 де-
мократичних скликань, штаб-сержанта 
Анатолія Борисовича Диріва.

Від імені Брошнів-Осадської громади 
вітаємо Анатолія Борисовича з отриман-
ням високої нагороди!

Принагідно слід наголосити, що Анатолій 
Дирів та його син Арсен стали на захист 
України від російського окупанта таки 
у перші дні війни. Не задумувалися, не 
було великого страху, бо переважала мо-
тивація – не допустити ворога у нашу 
домівку. Хоч небезпека чатує повсюди, бо 
направду ніхто не знає, куди прилетить 
ворожий снаряд чи балістична ракета.

Наш округ гордиться своїм депутатом - 
справжнім патріотом України! 

Слава ЗСУ!  

Депутати Брошнів-Осадсь-
кої селищної ради підтримали 

пропозицію голови громади 
Тараса Манорика і утворили 
дорадчий орган – архітектур-

но-містобудівну раду, яка 
діє при відділі будівництва, 

житлово-комунального госпо-
дарства, містобудування та 

архітектури.
Архітектурно-містобудівну 

раду очолив головний 
архітектор громади Іван 
Угриновський, а до її складу 
увійшли відповідні фахівці 
у сфері будівництва, місто-
будування та архітектури, 
представники відповідних 
органів виконавчої влади та 
місцевого самоврядування, 
які мають відповідну освіту 
та досвід роботи у цій сфері.

Тож тепер для того, щоб, на-
приклад, визначитися з пра-
вильністю розроблення пев-
ного проєкту містобудівної 
діяльності (а це і комплексні 
плани просторового розвит-
ку територій, і генеральні 
плани чи то детальні плани 

СТВОРЕНО
АРХІТЕКТУРНО-МІСТОБУДІВНУ РАДУ

Рада за роботою

територій) наш орган місце-
вого самоврядування зможе 
надавати свої рекоменда-
ції, що забезпечить ширшу 
участь спеціалістів у розгляді 
проектів та покращенні їх 
якості.

Вже на сьогоднішній день є 
домовленості про співробіт-
ництво у сфері містобудуван-
ня та архітектури з органами 
місцевого самоврядування 
Верхнянської, Новицької, 
Дубівської та Витвицької 
громад. Що у свою чергу 
принесе додатковий дохід до 
бюджету громади. Відповід-
ні договори про співпра-
цю схвалені депутатським 
корпусом.

Приємно відзначити по-
зитивні зміни, які сьогодні 
відбуваються в нашій громаді 
щодо розвитку містобудуван-
ня та архітектури. У свою чергу 
це забезпечить не тільки спів-
робітництво з громадами Ка-
луського району, а й сприятиме 
залучення додаткових коштів у 
бюджет громади.
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ПЕРШЕ БУДІВНИЦТВО В УКРАЇНІ
житла для внутрішньо переміщених осіб 

реалізовується в Брошневі-Осаді

(Продовження. Поч. на 1 стор.)

ЛІКАРНЯ БУДЕ ЖИТИ!
КНП «Брошнівська МЛ»:

за що їй пацієнти вдячні?

ЩАСЛИВІ ДІТИ У СІМ’Ї ГЛАДЕНЬКИХ!
Відзначаючи Міжнародний 

день захисту дітей, до голови 
громади Тараса Манорика було 
запрошено поважну жительку 

селища Лідію Гладеньку. Саме 
ту дружину, матір і сестру, 

чоловік, двоє синів та рідний 
брат якої нині воюють з росій-
ським агресором за Україну – її 

територіальну цілісність, 
свободу і демократію.

Тарас Манорик подякував п. 
Лідії та адресував такі ж слова 
панові Василю за утверджен-
ня цінностей української сім’ї, 
за те, що для них, як мовиться, 
чужих дітей не буває…

У 2006 р. Лідія та Василь Гла-

денькі з Брошнів-Осади, маю-
чи трьох дітей та діючи, мабуть, 
за покликом серця, створили 
прийомну сім’ю, взявши на 
виховання дівчинку. У 2011 р. 
знову цю родину поповнили: 
у них з’явилася ще одна прий-
омна дитина – дівчинка Оля, а 
в 2017 р. у цей затишний дім ще 
увійшла Христинка!

Родина Гладеньких  – друж-
на, відкрита до спілкування, 
завжди готова прийти на допо-
могу. Дівчатка  в родині щасливі, 
охоплені любов’ю і турботою. 

Сім’я Гладеньких є взірцем 
української родини, чудовим 
прикладом для наслідування.

Роде наш красний...

відповідно до вимог УВКБ 
ООН та Міжнародної ор-
ганізації з міграції (МОМ) 
ці особи мають право на 
довготривале житло. 

«…Але ми розуміємо, що 
після нашої перемоги біль-
шість людей повернеться 
на свої місця, і ці квартири 
будуть у власності грома-
ди для вирішення соціаль-
них потреб», – зауважив А. 
Кузіч.

Також представник Фонду 
повідомив, що у них є своя 
досвідчена команда, яка ве-
стиме проєкт, та предста-
вив інженера будівельника. 
До речі, ці будівельники та 
архітектори мають великий  
досвід в проєктуванні та до-
веденні таких проєктів «до 
року під ключ».

Буквально до двох тиж-
нів після сесії відповідальні 
представники Фонду в особі 
Джона Шморгуна, Ендрю 
Кузіча та менеджера Віктора 
Семенова продовжили робо-
ту щодо імплементації вка-

заного вище проєкту, знову 
прибувши у Брошнів-Осад-
ську громаду. Спілкування 
в діловому форматі відбу-
лося між відповідальними 
особами селищної ради та 
вказаними представниками 
Фонду, і на цей раз до обго-
ворення проєкту в онлайн 
форматі було запрошено й 
представництво міжурядо-
вої МОМ, яка може висту-
пити донором в питанні 
розширення проєкту по спо-
рудженні соціального житла 
для ВПО, фінансуючи бу-
дівництво вже не одного, а, 
можливо, двох (!) будинків! 
До слова, як було прийнято 
рішення депутатами на сесії, 
забудова розміщуватиметь-
ся на земельній ділянці, де й 
перший із згаданих будинків.

Ендрю Кузіч наголосив, що 
вказаний проєкт буде пер-
шим будівництвом «з нуля» 
в Україні житла для внутріш-

У партнерстві з БФ «Move Ukraine» 

ньо переміщених осіб, і якщо 
йдеться про Прикарпаття, 
то у нього є велике бажання, 
щоб перша здача житла в ек-
сплуатацію відбулась саме у 
Брошнів-Осаді. 

Як наголошує голова грома-
ди Тарас Манорик, існує до-
мовленість між місцевою вла-
дою та представниками БФ 
про те, що збудоване житло 
буде передано Фондом у ко-
мунальну власність громади, 
яка й візьме будинок на об-
слуговування. Тобто, всі квар-
тири залишаться у власності 
нашої громади. Тимчасово 
переміщені особи отримають 
квартири на правах оренди. А 
кошти від оренди будуть по-
ступати в селищний бюджет.

Сьогодні нашими юристами 
спільно з юристами Фонду 
розробляється Меморандум 
про співпрацю, а також інша 
необхідна документація від-
повідно до законодавства.

18 червня — День медичного працівника

Вітаю кожного з Вас з про-
фесійним святом - Днем ме-
дичного працівника! 

Ваша професія – одна з 
найважливіших та найпо-
важніших. Бо немає нічого 
дорожчого за життя та 
здоров’я людини. Знання і 
вміння лікаря, який рятує 
життя, а сьогодні це ще 
й велика відповідальність 
за наших захисників-вій-
ськових, були і є в пошані, 
цінуються як особливий 
талант. Прийміть сердеч-
ну подяку за віддану працю, 
безмежне милосердя, про-
фесійність та лікарську 
честь.

Безумовно, бажаю не тіль-
ки піклуватися про здоров’я 
оточуючих, а й берегти 
своє. Нехай життя обдарує 
вас щасливими моментами 
і приємними спогадами, ро-
зумінням і вдячністю лю-
дей. Успіхів у вашій справі і 
гарного настрою.

Нехай цілі будуть реалізо-
вані, в душі буде гармонія і 
радість! Здоров’я вам, удачі 
і тисячі слів «Спасибі»!

З повагою селищний голо-
ва Брошнів-Осадської ТГ

Тарас МАНОРИК.

Шановні медичні праців-
ники Брошнів-Осадської 

громади!

Попри всі проблеми і не-
гаразди, з якими зіткнулась 
команда селищного голови 
Тараса Манорика два роки 
тому, коли йшлося майже 
про закриття медзакладу, 
наша КНП «Брошнівська 
міська лікарня» не те, що 
стала успішною, а досяг-
ла значно більшого: заклад 
охорони здоров’я працює, 
послуги лабораторії, рент-
ген кабінету та УЗД для па-
цієнтів з громади повністю 
безкоштовні.

 А чого вартують увага та 
повага до людей! Це особ-
ливо відчутно з боку дирек-
тора КНП Олександра Дми-
тровича Монюка. Про його 
добрі вчинки, як, зрештою, 
й інших медпрацівників та 
персоналу сьогодні знають 
та говорять чи не всі. Так, 
всі, кому доводиться звер-
татися за послугами нашої 
медицини.

Пригадується, спершу 
лікарня якийсь час виходила 
з боргів, відчувалося хвилю-
вання від медиків і жителів 
громади на кшталт того, що 
її можуть закрити. 

– Звичайно, цього допусти-
ти ми не могли. А щоби збе-

регти її, було 
н е д о с т а т -
ньо виріши-
ти питання 
б ю д ж е т н о ї 
дотації – пе-
редусім по-
трібно було 
знайти керів-
ника, котрий 
би зміг у цій 
ситуації очо-
лити колектив і гідно пра-
цювати в умовах нового 
часу – йшлося про якісне 
впровадження медичної ре-
форми на вторинному рівні. 

Кадрове питання вдало-
ся – роботу керівника КНП 
«Брошнівська міська лікар-
ня» видно! Лікарі ретельно 
працюють в медичній ін-
формаційній системі, яка 
реєструє прийом хворих, тож 
НСЗУ відшкодовує кошти за 
надані послуги, а наш медза-
клад розвивається, - каже го-
лова громади Тарас Манорик.

Тож, як пояснює дирек-
тор КНП О. Д. Монюк, на-
разі грошей на оплату праці 
персоналу лікарні вистачає. 
А витрати на комунальні 
послуги та зарплатню мо-
лодшому персоналу забез-

печує селищна рада.
– Фінансовий стан є залеж-

ний від кількості заключених 
закладом охорони здоров’я 
пакетів на медпослуги, - по-
яснює Олександр Монюк і 
додає: «У нинішньому році 
НСЗУ фінансує такі послуги: 
первинну медичну допом-
огу (7 млн 423 тис. 185 грн), 
профілактику, діагностику, 
спостереження та лікуван-
ня в амбулаторних умовах (4 
млн 314 тис. 94 грн), стомато-
логічну допомогу дорослим 
та дітям (1 млн 92 тис. грн), 
стаціонарну паліативну ме-
дичну допомогу дорослим і 
дітям (2 млн 284 тис. 920 грн), 
мобільну паліативну медичну 
допомогу дорослим і дітям (2 
млн 521 тис. 332 грн). І тільки 
єдиний вид послуг - вакцина-

цію від COVID-19 - у цьому 
році не пролонговано, але на 
це є об’єктивні причини: кон-
трактування по вказаному 
пакету припинено».

…Наприкінці минулого 
року лікарня вперше взяла 
участь і  стала переможцем 
гранту від Дитячого фонду 
ООН (ЮНІСЕФ), отримав-
ши передбачувані проєктом 
телевізори та шафи для збері-
гання медикаментів. Також 
тут налагодили партнерсь-
кі стосунки з благодійними 
фондами, які час від часу в 
якості гуманітарної допомо-
ги доставляють сюди медоб-
ладнання, засоби особистої 
гігієни, які необхідні як для 
роботи медперсоналу, так і 
першочергово для пацієнтів 
відділу паліативної допомоги.2
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«Гаряча» тема
УПРАВИТЕЛЯ НЕМА. УПРАВИТЕЛЬ БУДЕ!
або Хто утримуватиме багатоквартирні будинки 

у Брошневі-Осаді
Комунальна сфера у селищі 
завжди була проблемною, і 

якщо проаналізувати ситу-
ацію, то з усього видно, що 

слабкою ланкою в роботі 
КП «ЖЕК» Брошнів-Осадсь-
кої селищної ради була саме 

діяльність по утриманні 
багатоквартирних житло-

вих будинків. 
До речі, тільки у селищі 

їх налічується 71 ( загалом 
по громаді – 75, з яких у 20-
ьох самостійно створено 
ОСББ або ж обрано іншу 
форму правління). Адже 
при копійчаній квартплаті, 
яка довгий час і буквально 
донедавна нараховувалась у 
розмірі 60 копійок за метр 
квадратний, і яку, до слова, 
навіть сплачували далеко 
не всі, видатки були шалені. 
За кошти комунального 
підприємства, а це бюджет-
ні видатки селищної ради, 
у будинках перекривали 
дахи, подекуди на сходових 
клітках замінювали вікна та 
двері, проводили частково 
капітальні ремонти водо- 
і каналізаційних мереж, 
і навість встановлювали 
лавочки попід будинки. А 
чого лише вартує чищення 
каналізаційних колекторів, 
які, як на збитки, постійно 
десь «забиває»! Звичайно, 
мешканці з приватного сек-
тору, куди селище не вкла-
дає жодної копійки, також 
висловлювали своєрідне 
незадоволення і навіть на-
магалися писати звернення. 
Мовляв, та хоч паркан мені, 
голово, пофарбуйте…

З іншого боку, держава вже 
давно визначила форми го-
сподарювання багатоквар-
тирним житлом. Бо після 
того, як було надано право 
на приватизацію квартир, 
чим громадяни скористали-
ся дуже оперативно, держа-
ва прописала другий крок 
житлово-комунальної ре-
форми, і йшлося про ство-
рення ОСББ (об’єднань 
співвласників багатоквар-
тирними будинками) або 
ж інші форми, які зможуть 
виконувати такі функції – 
управительські компанії. 
Однак, люди не поспішали. 
А законодавство вимагало 
змін.

Таким чином, наприкінці 
2021 р. селищна рада оголо-
сила конкурс на управите-
ля, який повинен був взяти 

на обслуговування брош-
нівосадські багатоповерхів-
ки. Відповідно до чинного 
законодавства виконавчий 
комітет Брошнів-Осадсь-
кої селищної ради оголосив 
конкурс на управителя ба-
гатоквартирними будинка-
ми, де не створено ОСББ, 
а згодом було затвердже-
но переможця. Але жит-
тя внесло свої корективи 
– до нас прийшла війна… 
Як виявилось, і на що зго-
дом справедливо вказала 
громадськість, з початком 
діяльності управительської 
компанії були виявлені де-
які порушення в її роботі, 
в тому числі і процедурні. 
Тому з ініціативи голови 
громади Тараса Манорика 
на засіданні виконавчого 
комітету було прийнято 
рішення про відміну ре-
зультату конкурсу. Разом 
з тим було дано завдання 
відповідній робочій групі з 
числа працівників селищної 
ради опрацювати питання 
створення комунального 
підприємства муніципаль-
ної управительської ком-
панії, яка зможе надавати 
якісні послуги з утримання 
багатоквартирних житло-
вих будинків нашої грома-
ди. Тому можна стверджу-
вати, що управительська 
компанія у нас таки буде, 
однак у формі комунально-
го муніципального закладу.

До речі, у перший числах 
червня ц. р. у м. Трускавці 
відбувся Всеукраїнський 
форум управителів бага-
токвартирних будинків. 
Захід організували Асо-
ціація управителів житла, 
Міністерство відновлення 
розвитку громад, територій 
та інфраструктури, а також 
Інститут муніципального 
менеджменту. Основни-
ми спікерами заходу були: 
Олександр Курбаков – віце-
прем’єр-міністр з віднов-
лення України – Міністр 
розвитку громад, територій 
та інфраструктури України; 
Василь Ліман – президент 
ГС «Асоціація управителів 
житла»; Світлана Старце-
ва – начальник Управління 
житлової політики та бла-
гоустрою Міністерства ро-
звитку громад, територій 
та інфраструктури України; 
Володимир Бригілевич – го-
лова правління ГО «Центр 

досліджень місцевого са-
моврядування», голова 
Експертно-консультацій-
ної ради АМУЖН; Андрій 
Кульчицький – Трускавець-
кий міський голова; Вернер 
Меркель – засновник Між-
народної спілки менеджерів 
нерухомості, голова прав-
ління Регіональної асоціації 
Гессена, представник спон-
сорів-партнерів. Від нашої 
територіальної громади, на 
запрошення Асоціації в ро-
боті Форуму взяли участь 
перший заступник селищ-
ного голови Василь Сокир-
ко та начальник патронат-
ної служби Аліна Лехман.

Головною темою було пи-
тання «Особливості діяль-
ності управителів в період 
воєнного стану. Роль упра-
вителів у відновленні жит-
лового фонду». Президент 
ГС «Асоціація управителів 
житла» В. Ліман наголо-
сив: «Станом на сьогодні 
проблематика житлово-ко-
мунальної сфери, зокрема 
управління багатоквартир-
ними будинками, як зазна-
чили представники різних 
громад – є однією з най-
актуальніших тем та най-
важливіших в час воєнного 
стану. Всі ми колись жили 
в нормальних умовах, що-
денно надавали послуги 
щодо обслуговування ба-
гатоквартирних будинків, 
а сьогодні, в час війни, пе-
ред нами, перед міськими, 
селищними та сільськими 
головами кожного дня ви-
никають нові виклики. І 
внаслідок війни ми всі ви-
мушені були перетрансфор-
мувати нашу роботу в інше 
русло – в таке, про яке стан-
дартні методички, на жаль, 
не пишуть». І при цьому 
слід зауважити, що згідно 
з чинним законодавством 
на території нашої грома-
ди (як і всіх громад Украї-
ни) місцевий виконавчий 
комітет повинен обов’язко-
во призначити управителя 
багатоквартирними будин-
ками, якщо в таких будин-
ках не створено об’єднання 
співвласників багатоквар-
тирних будинків (ОСББ). 
Така практика існує з 2015 
року, що регламентовано 
відповідним законом.

Отож, управителю бага-
топоверхівками бути. Голо-
ва громади Тарас Манорик 
веде мову про комунальний 
заклад Брошнів-Осадської 
селищної ради.

Газдівка

ПРАЦЮЄ У КРЕХОВИЧАХ TEREX…
Газдівка у громаді – питан-

ня завжди актуальне для 
всіх і першочергове. Але так 

подібно, як кожна господи-
ня не в силі виконати всю 

хатню роботу за один раз і 
назавжди, так і в господарці 

справи час від часу повинні 
повторюватися. 

Хто не хоче, той і не бачить 
того, як здійснюється бла-

гоустрій у наших населених 
пунктах. Якщо говорити 

про село Креховичі, то нині 
варто звернути увагу на 

роботу потужного екскава-
тора-навантажувача Terex. 

Техніка належить Брош-
нів-Осадській селищній раді.

Отож, останнім часом 
потужний екскаватор та 

інша техніка виконують всю 
необхідну роботу по очищен-

ню канав, і не тільки. Робота 
відбувається майже щоденно, 
не враховуючи техобслугову-

вання, на яке також потрібен 
час. До речі, на екскаватор 

чекають і в інших населених 
пунктах громади.

Щодо Крехович, то тут вже проведено ваго-
мий обсяг робіт, а саме:

— вдалося у значній мірі вирішити питання водовідведення 
по вулиці Франка (район Лапшин). Тут замінено труби дов-
жиною 14 м та 8 м. Канаву облаштовано бетонними лотками 
протяжністю 41 м для водовідведення.

—  тривають ремонтні роботи по очищенні канав обабіч вулиці 
Шевченка (район На містечку). У загальному протяжність ка-
нав становить приблизно 200 м. (Закінчення на 5 стор.)
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СВЯТО ОСТАННЬОГО ДЗВОНИКА…
Пізніше, ніж зазвичай, у 

закладах освіти пролунав у 
цьому році останній дзвінок. 

Добре, що не було у цей час 
сигналу повітряної тривоги, і 

добре, що увесь цей навчальний 
рік в умовах війни наші  діти 

отримували знання. За це вони 
дякували Богу і нашим захис-

никам – військовим ЗСУ, котрі 
«тримають» над нами мирне 

небо.
Загалом святкування відзна-

чили урочистими лінійками 
учні перших, четвертих, дев’я-
тих і одинадцятих класів. За-
клади освіти громади, у яких  
загалом налічується 1234 
здобувачів освіти, нині закін-
чили 50 випускників 11-го та 
121 учень дев’ятих класів.

На святкуванні у Брош-
нів-Осадському ліцеї побував 
селищний голова громади 
Тарас Манорик. У Раківсько-
му ліцеї – керуючий виконав-

чим апаратом селищної ради 
Володимир Степаненко, у 
Кадобнянській гімназії – пер-
ший заступник голови селищ-
ної ради Василь Сокирко, у 
Брошнівській гімназії – секре-
тар ради Лілія Козаровська, 
у Креховицькій – заступник 
голови селищної ради з пи-
тання діяльності виконавчих 
органів ради Інна Кудла.

За розпорядженням селищ-
ного голови заклади освіти 
громади отримали подарунки: 
Брошнів-Осадський ліцей – 2 
ноутбуки, Брошнівська гімна-
зія – газонокосилку, Кадобнян-
ська гімназія – телевізор.

Персональні премії та стипендії
від Тараса Манорика

Їх отримує обдарована молодь Брошнів-Осадської ТГ

Відповідно до цільової програми «Обдарована молодь» 
на 2021-2023 роки,  затвердженої рішенням Брошнів-Осад-
ської селищної ради зі змінами від 30.03.2023 року №562-
28/2023 «Про виплату щорічної персональної премії 
голови Брошнів-Осадської селищної ради», з метою сти-
мулювання інтелектуально обдарованих дітей та молоді 
нашої громади селищний голова Тарас Манорик підпи-
сав наказ про відзначення кращих здобувачів освіти, які 
досягли вагомих результатів у навчанні, персональними 
преміями та стипендіями. Аналогічно відзнаки від Т. С. 
Манорика отримали й вчителі, які працювали з цими уч-
нями.

Таким чином, одноразову персональну премію отримають:

Кравців Юлія
 – учениця 10 класу Брош-

нів-Осадського ліцею за зай-
няте I місце та перемогу на 4 
етапі Всеукраїнської олімпіа-
ди з української мови та літе-
ратури у розмірі 10 000 грн.

Як сказав у свій час відомий американський політик 
Бенджамін Франклін, інвестуючи в освіту ми інвестиує-

мо у майбутнє. Цей крилатий вислів актуальний завжди, 
адже допомагаючи обдарованій молоді як морально, так і 
матеріально, ми сприяємо розвитку нашого суспільтва в 

цілому.  

Дацко Віталій
 – учень 10 класу Брош-

нів-Осадського ліцею за 
зайняте  II місце на IV 
етапі Всеукраїнської олім-
піади з географії у розмірі 
7500 грн. 

Курташ Надія
 – юна спортсменка Брош-

нів-Осадської ДЮСШ, уче-
ниця Брошнівської гімназії 
у розмірі 5000 грн.

Щодо переможців III етапу 
Всеукраїнських олімпіад з ба-
зових дисциплін, то цьогоріч 
щомісячну стипендію за кві-
тень, травень, червень от-
римають 6 здобувачів освіти 
нашої громади, а саме:

Кравців Юлія, учениця 10 
класу Брошнів-Осадського 
ліцею;

Дацко Віталій, учень 10 
класу Брошнів-Осадського 
ліцею;

Чаїнська Олександра, уче-
ниця 8 класу Брошнів-Осад-
ського ліцею; 

Струтинець Руслан, 
учень10 класу Брошнівсь-
кої гімназії;

Лайгойда Катерина, учени-
ця 8 класу Брошнів-Осадсь-
кого ліцею;

Дудич Вікторія, учениця 8 
класу Брошнів-Осадського лі-
цею.

Персональні премії та 
стипендії поширюються і 
на самовідданих педагогів 
Брошнів-Осадської тери-
торіальної громади. Викла-
дачі, які продемонструва-
ли виняткову відданість 
своїй професії та щиру 
пристрасть до виховання 
розуму учнівської молоді,  
впроваджують інноваційні 
методики навчання, та-
кож отримали винагороди 
від голови громади Тараса 
Манорика у вигляді 15 – 30 
відсотків до окладів за кві-
тень, травень, червень 2023 
р. Ці персональні бонуси для 
вчителів відображають 
вдячність громади за їх не-
втомні зусилля у формуван-
ні нашого майбутнього, пе-
редаючи школярам знання 
та прищеплюючи любов до 
навчання.

За цією програмою ви-
няткові учні, які постійно 

демонструють видатну 
успішність і відданість 
громадській діяльності, от-
римали особисті бонуси. Ці 
бонуси не тільки визнають 
їхні досягнення, але й слу-
жать стимулом продовжу-

вати прагнення до знань та 
особистісного зростання. 
Особисті бонуси є знаком 
вдячності з боку спільноти, 
що відображає колективну 
гордість за досягнення цих 
виняткових учнів.

Успішність інших здобу-
вачів освіти, котрі вибороли 
призові місця на Всеукраїн-
ських учнівських олімпіадах 
з навчальних предметів, 
конкурсів, була відзначена 
на святкуваннях Останньо-

го дзвінка в закладах освіти 
Брошнів-Осадської ТГ. Зага-
лом грамоти відділу освіти, 
культури, молоді та спорту 
Брошнів-Осадської селищної 
ради отримали 48 здобувачів 
освіти та їх вчителі.  

УСПІХИ «ІВАСЮКОВОЇ ШКОЛИ»

У приміщенні селищного 
Народного дому відбувся 

благодійний звітний концерт 
на підтримку ЗСУ, ініціато-
рами та учасниками якого є 

викладачі та учні Брошнів-О-
садської ДШМ ім. Володимира 

Івасюка.
Після виконання Гімну 

України та вшанування за-
гиблих Героїв хвилиною 
мовчання з вітальним сло-
вом виступила директор 
Брошнів-Осадської ДШМ 
ім. В. Івасюка Тетяна Дзунд-
за. Отець Володимир Майка 
благословив на проведення 
дійства, а від імені голови 
громади Тараса Манорика 
нашій ДШМ ім. В. Івасюка 
було вручено дуже потріб-
ний подарунок – широкий 
екран та проектор, який зна-
добиться у проведенні різних 
мистецьких заходів. Цю місію 
виконав керуючий виконав-
чим апаратом селищної ради 
Володимир Степаненко.

Слід зазначити, що у ниніш-
ньому році «Івасюкова шко-
ла» багата на високі досягнен-
ня у царині музики. Зокрема, 
на обласному конкурсі ди-

тячих вокальних ансамблів 
учні старших класів здобули 
І місце!

Зорепадом успіхів виявився й 
обласний конкурс виконавсь-
кої майстерності!

Софія Владикіна – ІІ місце, 
баян;

Павло Мостиський – ІІІ міс-
це, акордеон;

Ольга Головата – ІІ місце, 
скрипка;

Соломія Пазяк – ІІІ місце, 
скрипка;

Павло Голинський – ІІІ місце, 
бандура;

Руслан Струтинець – ІІІ міс-
це, флейта.

У ІІ турі вказаного конкурсу 
виконавської майстерності 
дипломами за участь наго-
роджені Андріана Пристайко 
(фортепіано), а в ІІІ турі – На-
талія Тесля (фортепіано).

Грамоти й квіти за успішну 
роботу вручено викладачам: 
Наталії Тужеляк, Лілії Бой-
чук, Оксані Гук, Тарасу Брес-
лавському, Світлані Хомич, 
Тетяні Федоран, Вірі Сухоць-
кій, Вікторії Урус, Надії Мен-
затюк, Андрію Фреїву, Наталії 
Барнич і Тетяні Дзундзі.4
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«ВОРОТА В ЦЕНТРАЛЬНІ ГОРГАНИ»: 
у селищі створено Центр культурної спадщини

Підійшла до завершення 
реалізація проєкту “Воро-
та в Центральні Горгани: 
міжкультурний діалог на 

польсько-українському при-
кордонні», який організовано 
за фінансової підтримки Єв-
ропейського Союзу в рамках 
Програми транскордонного 

співробітництва європейсь-
кого інструменту сусідства 

PBU 2014-2020, учасниками 
якого були представники 

наукової і творчої спільноти 
України та Польщі. Нагадає-

мо, що проєкт було підписано 
у 2019 р., однак його фінансу-

вання почалось у 2021 р.
28 травня ц. р. творча 

еліта, що працює у вказано-
му проєкті, побувала на те-
ренах нашого краю, зокре-
ма на Рожнятівщині. А вже 
наступного дня, 29 травня, 
в Івано-Франківську відбу-
лась конференція з участю 
представників влади, поль-
ських партнерів з Держав-
ної академії прикладних 
наук в місті Хелмі (Поль-
ща), яку представили про-

Успішний проєкт

фесор Зигмунд Гадзінський 
та координаторка проєкту 
Наталія Попек. Учасни-
ками зустрічі також були 
викладачі Прикарпатсько-
го національного універ-
ситету ім. В. Стефаника та 
прикарпатські і львівські 
дослідники. Модераторкою 
була Ольга Максимович — 
авторка і керівниця проєк-
ту, директорка Карпатсь-
кого інституту аналітики 
“FrankoLytics». 

До уваги науковців було 
представлено фотофак-
ти знаного фотомитця 
Ярослава Коваля з Ціне-
ви, ініціатора львівського 
фотомузею, колекціонера, 
фотографа Романа Ме-
тельського, засновника БФ 
“Збереження культурної 
спадщини села Цінева” Іго-
ра Вінтоніва.

Оскільки метою проєк-
ту є популяризація істо-
рико-культурної спад-
щини бойківського 
регіону польсько-україн-

ського прикордоння на те-
риторії Брошнів-Осадської 
ТГ, посилення міжкультур-
них зв’язків, імплементація 
спільних заходів зі збере-
ження спадщини та підви-
щення туристичної прива-
бливості, то, зрозуміло, що 
основну увагу було при-
ділено саме Брошнів-Осаді, 
де за розробленою тури-
стичною стратегією актив-
но створюється туристич-
но-інформаційний “Центр 

культурної спадщини 
Брошнів-Осадської тери-
торіальної громади”.

Слово для виступу було 
надано голові громади Та-
расу Манорику. Вітаючи 
учасників проєкту, Тарас 
Степанович сказав: «Бу-
дучи промисловою грома-
дою, вбачаємо перспективу 
у розвитку туристичного 
напрямку. Адже на тери-
торії нашої громади зна-
ходяться визначні пам’ят-
ки культурної спадщини, 
однією з яких є будівля 
старої дерев’яної церкви 
Святого Сесілія, споруд-
женої у 1738-
1937 роках, яка 
є артефактом 
євр опейської 
культури. За 
період реаліза-
ції проєкту ми, 
як партнери, 
розробили стра-
тегію розвитку 
туризму Брош-
нів-Осадської 

громади, створили тури-
стичний інформаційний 
центр, з якого стартува-
тиме новий туристичний 
маршрут об’єктами куль-
турної та природної спад-
щини».

Голова громади подяку-
вав партнерам за надану 
можливість брати участь у 
транскордонному проєкті, 
який став першим для гро-
мади, та всім учасникам, 
які докладають зусилля та 
знання для того, щоб попу-
ляризувати мало відому на 
цей час нашу етнокультуру. 
Як кажуть, початок закла-
дено, а надалі – копітка ро-
бота на результат.

Безпосередньо про діяль-
ність «Центру культурної 
спадщини Брошнів-Осад-
ської територіальної гро-
мади” на панельній зу-
стрічі доповідала головний 
спеціаліст відділу економіч-
ного розвитку, інвестицій 
та проєктної діяльності 
Брошнів-Осадської селищ-
ної ради Світлана Мицак. 
Було обумовлено перспек-
тиви промоції спадщини 
нашої території, звернено 
увагу на результати під-
готовки документації для 
реєстрації, відновлення 
та реконструкції пам’яток 
спадщини.

Хоча проєкт завершується, 
Брошнів-Осадська грома-
да продовжуватиме роботу 
щодо збереження культур-
них цінностей, історії і тра-
дицій нашого краю.

(Продовження. Поч. на 3 стор.)

Газдівка
ПРАЦЮЄ У КРЕХОВИЧАХ TEREX…

—  вдалося вирішити проблему стічної води по вул. Шевченка 
(район Помірки), тут очищено канаву протяжністю майже 60 м;

—  торік було прокопано ка-
наву від городів по вул. Заліз-
нична (район Засівка). На цей 
час, починаючи від бетонних 
лотків і вниз дорогою фосу, 
доведеться чистити Terex(ом), 
і це приблизно 60 м;

—  приблизно 120 м прочище-
но канаву по вул. 8 березня;

—  майже по 400 м з обох 
сторін прочищено канави по 
вул. Лесі Українки (район Ді-
брова);

—  по вул. Стефаника (район 
Діброва) встановлено бетон-
ний перехід для доступу до 
дитячого майданчика;

— для зручності власників зе-
мельних ділянок, два тижні 
тому облаштовано дорогу, як 
бічну від вул. Стефаника;

—  буквально за тиждень зробили 1,5 км дороги, якої тут рані-
ше ніколи не було. Це – продовження вул. Стефаника (район 
Великий кут), і вона веде до хати, в якій проживає місцевий 
житель, воїн ЗСУ Михайло Котоус. На шляху прокладення 
дороги, щоправда, виникали труднощі: доводилося зривати 
берег, щоб продовжувати шлях. На цей час більшу її части-
ну підсипано гравієм. Також тут викопано канаву довжиною 
приблизно 60 м. Робота триває.

Як каже селищний голова Тарас Манорик, газдівка у громаді 
триває, і це щоденна копітка праця. Робимо поступово, реа-
гуючи насамперед на особливо болючі для людей питання.

Після Крехович Terex працюватиме почергово в усіх насе-
лених пунктах ТГ. Робимо все можливе, щоб жити в гідних 
умовах.

Роман Попіна, депутат Брошнів-Осадської селищної ради:
«Дорожні роботи у Креховичах тривають, і за це хочу подя-

кувати селищній раді. Також скажу, що є у планах підсипка 
ще кількох вулиць, але було б дуже добре, якби вдалося по-
стелити асфальтне покриття по центральній вулиці Стефа-
ника. Такої ж думки і селищний голова Тарас Манорик». 
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Без фінансової підтримки з казни

КП «БРОШНІВ-ІНВЕСТ» ВІДАЄ ПИТАННЯМ РИНКУ, 
ЗЕМЛЯМИ КОМУНАЛЬНОЇ ВЛАСНОСТІ ТА БІЛБОРДАМИ

Вступивши на посаду селищного голови Брош-
нів-Осадської ТГ, Тарас Манорик поставив перед 
собою та командою досить амбітне завдання – 
взятися за вирішення тих наболілих питань, які 
не вирішувалися в громаді ніколи раніше, які зда-
валися нереальними, бо ніхто за них до цього часу 
реально й не брався. Йшлося саме про впорядкуван-
ня ринку в Брошневі-Осаді, обробіток земель кому-
нальної власності та білборди. 

Спитаєте, в чому тут суть? Та в тім, що ринок 
багато років працював не тільки стихійно, але й 
не мав навіть натяку на якусь зручність як для 
власників краму, так і для покупців. І молочні про-
дукти селяни продавали, як кажуть, з землі, і мухи 
сідали на м’ясні вироби…

А наші комунальні землі? Йдеться про ті, які не 
перебували у приватній власності, не орендовані і 
не під паями. Тобто, комунальні, які останніми ро-
ками не оброблялись і не приносили жодної користі. 

Навести порядок слід і з білбордами: кожен ба-

РИНОК
ДОБУДОВУЮТЬ

Рішення про споруджен-
ня ринку в Брошневі-О-

ЗЕМЕЛЬ 
ОБРОБЛЯЄМО

БІЛЬШЕ
Земля – це споконвіків 

важливе питання, адже як 
колись, так, на жаль, і те-
пер, за неї люди віддають 
свої життя.

Але, взявши до уваги звич-
ні господарські справи, се-

РЕКЛАМНІ ЩИТИ Є. 
А ОРЕНДА ЗЕМЛІ?

Рішенням виконкому 
Брошнів-Осадсьої селищ-
ної ради від 27 липня 2021 
р. №73 було надано дозвіл 
на розміщення 7 реклам-
них щитів терміном на 4 
роки.

Як вказує Роман Шлапак, 
на рекламних щитах, які 
є на балансі КП «Брош-
нів-ІНВЕСТ», розміщено 
інформацію, яка стосуєть-
ся підтримки Збройних 
Сил України, вступу у 
добровольчі батальйони 
Нацгвардії, вшановуємо 
пам’ять загиблих Героїв – 
вихідців з нашої громади. 

Однак, як бачимо, ре-
кламних конструкцій по 
громаді є більше, і, вияв-
ляється, ніколи раніше 
вони не були обліковані 
належним чином. Це оз-
начає, що земельна плата 
за оренду ділянок під кон-
струкціями не здійснюва-
лася.

Селищна рада неоднора-
зово зверталась до влас-
ників рекламних щитів 
з проханням з’явитися в 
орган місцевого самовря-
дування, щоб перевірити 
наявні дозвільні докумен-
ти на розміщення кон-
струкцій чи розпочати їх 
виготовлення. На жаль, 
власники білбордів не 
надто поспішають впо-
рядковувати документи. 

Тому селищна рада, до-
тримуючись норм та ви-
мог законодавства, нині 
працює над створенням 
основи, яка дозволить 

саді було прийнято в серп-
ні 2021 р., і вже тоді було 
розпочато деякі роботи по 
благоустрою. 

Спочатку був намір спо-
рудити загалом 28 павільй-
онів малої архітектурної 
форми (МАФ), першочер-
говими з яких мали бути 
10. Кошти в будівництво 
селищна рада не вкладала, 
а було оголошено про те, 
що підприємці, які мають 
бажання працювати в се-
лищі і в належних умовах 
торгувати крамом, повин-
ні звернутись до керівника 
підприємства з відповід-
ною заявою, укласти угоду з 
підрядником, який виконує 
роботи по монтажу тимча-
сових споруд та здійснити 
за це оплату. 

До речі, з часом було зро-
блено правку в архітектурі 
забудови, і останнім часом 
вже можемо спорудити не 
28, а 33 МАФи. Принагідно 
Роман Шлапак зауважує, 
що наразі є ще вільні кон-
струкції для влаштування 
павільйонів, і тому бажаючі 
можуть звернутись до КП 
«Брошнів-ІНВЕСТ», щоб 
укласти угоду на створення 
торгового місця.

Також директор КП пові-
домляє, що до кожного 
павільйону зроблено т. з. 
паспорти прив’язки на зе-
мельні ділянки, на території 
ринку також передбачено 
влаштування приміщення 
під адміністративний кор-
пус, а також вбиральню. На 
цей час тривають роботи по 
виготовленні проєкту тех-
нічних умов приєднання до 
електричних мереж, тобто 
підключення павільйонів 
до електромережі.

На цей час частина тери-
торії вистелена бруківкою. 

– Проте маємо ще не вирі-
шену проблему – бачимо 
самі, і жителі селища також 

звертають увагу, що торгів-
ля молочними виробами 
відбувається близько від 
проїжджої дороги і просто 
із землі, - зауважує Р. Шла-

пак і продовжує: «Прига-
дується, торік голова гро-
мади Тарас Манорик мав 

намір вирішити проблему, і 
ми спробували встановити 
на рейках недіючої заліз-
ниці дерев’яні прилавки, 
перенесені з площі перед 
місцевим Народним домом. 
Щоб з цих прилавків люди 
продавали молоко, виро-
щені власноруч овочі тощо. 
Однак тоді, як мовиться, 
дуже оперативно зреагува-
ла на цей вчинок обласна 
поліція, яка одразу ж поча-
ла вести мову, що тимчасові 
прилавки встановлені неза-
конно (бо, мовляв, рейки – 
це власність Укрзалізниці), 
і тому надійшла вимога не-
гайного демонтажу прилав-
ків. Відтак ці павільйони 
перенесли у кінець ринку, 
але продавці молочки туди 
не пішли. Тому на цей час 
голова прийняв рішення 
виготовити невеликі пере-
носні металеві павільйони, 
з яких у базарні дні реалі-
зовуватиметься молочна 
продукція та інший товар 
індивідуального сільго-

спвиробника. Це будуть со-
ціальні місця. Конструкції 
для прилавків виготовляє 
КП «ЖЕК» Брошнів-Осад-
ської селищної ради».

Таким чином, виходячи з 
вище наведеного, можна го-
ворити про те, що порядок 
на ринку буде.

лищна рада звернула увагу 
на те, що на території гро-
мади є землі комунальної 
власності, які раніше не об-
роблялись і не приносили 
жодної користі для грома-
ди. У той же час розуміємо, 
що земля – це наша году-
вальниця, яка має давати 
плоди. 

Таким чином, КП «Брош-
нів-ІНВЕСТ» взявся за пи-
тання обробітку земель, що 
було підтримано депутата-
ми селищної ради на одній 
із чергових сесій.

Тоді йшлося загалом про 
250 гектарів, які було пе-
редано комунальному під-
приємству у постійне ко-
ристування. Зокрема, у 
Кадобній – 56 га, однак з 
них 6 га – площа непридат-
на, бо мокра, а 4 га залісне-
но; у Креховичах – 85, 54 
га, з яких 27,5 га заліснено, 
17, 6 га засіювали невідомі 
особи, а щодо ще 48,7 га, то 
тут був людський спротив; 
у Ракові – 64 га, з яких 14, 

5 га заліснено; у с. Брошневі 
та у Брошневі-Осаді ко-
мунальних земель не було. 
Обробляли землі підрядні 
галузеві організації.  

– У цьому році ситуація 
дещо змінилася, адже пло-
щі комунальних земель 
дещо збільшились, і тепер 
у користуванні КП «Брош-
нів-ІНВЕСТ» є майже 273 
гектари. У лютому ц. р. ми 
уклали угоди про співпра-
цю на обробіток земельних 
ділянок сільськогосподар-
ського призначення для ви-
рощування сільгоспкуль-
тур терміном на рік з ТОВ 
«ГАЛПОЛ», кінцевим влас-
ником підприємства є пред-

ставники місцевого бізне-
су, власники Брошнівської 
хлібопекарні брати Роман 
і Петро Мельники, а також 
з ФОП Г. М. Братковською 

з Крехович. Брати Мельни-
ки оброблятимуть майже 
80 гектарів, а Галина Брат-
ковська – 24 гектари.

При сприятливих погод-
них умовах та середній 
врожайності комунальне 
підприємство селищної 
ради зможе заробити до 
півмільйона гривень. Зви-
чайно, це додасть коштів і в 
бюджет громади.

узаконити тимчасові спо-
руди. Йдеться про самі 
Правила встановлення та 
демонтажу білбордів, які 
будуть розглянуті і за-
тверджені на одній із на-
ступних сесій селищної 
ради. 

Прийнято порядок де-
монтажу, розіслано листи 
власникам білбордів, на 
які очікуємо відповіді.

чить, скільки металевих споруд з рекламними 
щитами влаштовано обабіч вулиць особливо у 
Брошневі-Осаді та на «Рожнятівському повороті» 
у Креховчах, на «Раківській горі»! Виявляється, 
більшість з тих білбордів мають власників, але, 
як кажуть, інкогніто. Бо орендну плату за землю, 
де щити розміщені, ніхто у місцеву казну не пла-
тить. Зате коштує розміщення реклами ой, як 
дорого! Тож копійка комусь в кишеню так і капає… 
На жаль, не в бюджет громади.

Тарас Манорик, проаналізувавши ситуацію, 
таким чином й ініціював створення комуналь-
ного підприємства «Брошнів-ІНВЕСТ» Брош-
нів-Осадської селищної ради – на це його й спо-
нукали вказані причини. У статуті КП вказано, 
що підприємство не має жодних бюджетних до-
тацій, а його діяльність та розвиток спрямовані 
на заробляння коштів для громади. Підприємство 
очолює Роман Шлапак, і він розповідає про те, що 
з цього всього, як то кажуть, маємо.
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ВОЛОНТЕРСЬКИЙ ХАБ 
у Брошневі-Осаді — це круто!

Тут влаштовано офісну 
кімнату для роботи з доку-
ментами й різними звітами, 
а в залі розміщують вішаки 
з одежею та складають на 
встановлені полиці взуття 
та різні предмети побуту. 
Цим можуть скористатися 
як особи з числа внутріш-
ньо переміщених, так і жи-
телі громади з пільгових 
категорій. Одним словом, у 
волонтерському Центрі на-
водиться порядок.

За рішенням керівництва 
органу місцевого самовря-
дування діяльність вказаної 
волонтерської платформи є 
в компетенції Комунально-
го закладу «Центр надання 
соціальних послуг Брош-
нів-Осадської селищної 
ради» (директор Оксана 
Тимків), і безпосередньо 
діяльністю хабу займається 
працівник закладу Сергій 
Копистянський.

З усього, що відбулося в 
хабі 29 травня, видно, що 
робота налагоджена добре: 
особи з числа внутрішньо 
переміщених, які офіцій-
но проживають на тери-
торії нашої громади, були 
повідомлені про видачу 
чергової гуманітарної до-

помоги, яка на цей раз, і 
вже вкотре, надійшла від 
наших партнерів – пред-
ставництва гуманітарної 
некомерційної організа-
ції Міжнародний Медич-
ний корпус (International 
Medical Corps).

Принагідно, інспектуючи 
роботу хабу та спілкуючись 
з чисельною аудиторією 
осіб з числа внутрішньо пе-
реміщених, селищний голо-
ва Тарас Манорик висловив 
задоволення від налагодже-
ної роботи Центру. Голова 
громади спілкувався з на-
шими переселенцям, ціка-
вився їхніми справами та 
проблемами.

Слід додати, що цього дня 
в хабі працювали представ-
ники Рожнятівського бюро 
правової допомоги Калусь-
кого місцевого центру з на-
дання безоплатної вторин-
ної правової допомоги, а 
також Рожнятівського від-
ділу Івано-Франківського 
обласного Центру контро-
лю та профілактики хвороб 
МОЗ України. Людям нада-
вали консультації, вручали 
буклети та антисептики.

Робота Центру не зупи-
няється, хаб працює.

Брошнів-Осадський довгобуд – спорткомплекс у Брош-
неві-Осаді – нині ніби отримав інше, але, наголосимо, 
тимчасове призначення – частина його приміщення 
наразі обладнана під своєрідний Центр волонтерської 
діяльності громади, або, як ще прийнято називати – хаб. 

КОВАЛЬ ІЗ КАДОБНОЇ
виготовив 3-метрову писанку

У руках творчих людей 
будь-що оживає… Так 

створюється краса, яка 
привертає увагу, милує 

око і залишається в спад-
щині надбань українського 

народу.
Коваль Іван Боднар з села 

Кадобна – вмілий майстер. 
У свій час він виготовив 
в»їзний знак у населений 
пункт, де народився, а біля 
нього – пам’ятний хрест. 
Місцевий храм окрасили 
ковані вікна, підставка під 
Євангеліє, ємність (бочка) 
для освячення води, а ще 
ворота і паркан на кладо-

Роботи Івана Боднара стають окрасою не тільки рідного села

Талановиті люди

вище… Але це далеко не 
весь перелік майстерної 
роботи умільця.

Бо нещодавно Калуська 
газета «Вікна» повідомила 
про ще одну прекрасну й 
унікальну річ - гігантську 
писанку, яку Іван Боднар 
виготовив для замовників 
з Києва, які володіють од-
ним із готельно-відпочин-
кових комплексів закри-
того типу на Закарпатті. 
Пасхальне яйце «крутить-
ся» і підсвічується вночі 
неоном. Цікаво й те, що 
ковану писанку встановле-
но не горизонтально, як це 
зазвичай, а в горизонталь-
ному положенні.

До речі, як зізнається 
майстер, ця писанка – це 
вже друге замовлення для 
киян.

Перше — дзвони із гільз 
снарядів. Каже, що замов-
ники дали повну свободу 
дій для творчості. Пасхаль-
не яйце складається із дав-
нього українського симво-
лу — повна рожа, або ж, 
як її називають, українська 

зірка.
За словами Івана Боднара, 

замість жовтка у пасхаль-
ному яйці викувано копію 
планети Земля, використо-
вуючи рослинні елементи.

Висота виробу — 3 ме-
три 10 см, а ширина — 2 
м 40 см. Замість підстав-
ки — восьмикутна зірка, 
де спеціально вмонтовані 
механізми. Над писанкою 
майстер працював майже 
місяць. На Вербну неділю 
планує завершити роботу, 
щоб встигнути встанови-
ти до Великодніх свят.

... Ми ж можемо тільки 
пишатися нашим слав-
ним земляком із «золоти-
ми руками» та побажати 
йому подальших успіхів у 
праці, натхнення і людсь-
кого визнання…

…І ВИШИТЕ ЇЇ ЖИТТЯ НА НЬОМУ
У Люби Лаврів з Ракова – майже музей вишиванок!

Маючи вільний час, а це чудовий спосіб 
відпочити, кожен з нас, як мовиться, шукає 

справу за інтересами, і знаходить саме те, 
що приносить радість. Дуже багато жінок 

та дівчат вишивають. Для когось це хобі, а 
для когось - улюблена справа, яка додає про-

фесійності, майстерності, досконалості.  
У нашій громаді Любов Михайлівна Лав-

рів із села Раків часто проводить вільний 
час за вишивкою ікон та одягу. Каже, що 
любов до цієї справи ще в дитинстві їй при-
щепили мама та бабуся. 

Вишиваючи з малих літ, в домі п. Люби ут-
ворився своєрідний музей вишитих речей. 
Якщо б вона їх не продавала, то вишиванок 
було б врази більше. «Цим займаюся для 

свого задоволення, але коли просять одно-
сельчани, родичі чи люди, які знають про 
моє ремесло і просять, щоб вишила їм кра-
сивий національний одяг, не відмовляю», 
- каже п. Люба. Тож вишиває вона парні 
сорочки для чоловіка та жінки, які тепер 
неабияк популярні. 

Л. М. Лаврів володіє різними стилями 
вишивання. У своїй роботі використовує 
тканину габардин, а також різні матеріа-
ли, які залежать від техніки вишивки: 
розчинний флізелін, накладну канву чи 
тканину вже з готовим нанесеним ма-
люнком.

Перш, ніж почати трудитися над вишив-
кою ікони, п. Любов подумки каже: «Щоб 
в Божий час Бог допоміг розпочати цю 
роботу». 

Великий асортимент своїх робіт Любов 
Михайлівна привозила на виставку, яка 
відбувалася в Брошнів-Осадському На-
родному домі. Там вона змогла продемон-
струвати свої вміння для всіх, хто знайо-
мився з роботами інших вишивальниць.

До речі, внучка Люби Михайлівни – 
9-річна Аня - теж проявляє неабиякий 
інтерес до вишивки, та вже у своїй ко-
лекції має дві ікони Ангелів, які вишила 
бісером. Напевно, улюблена справа ба-
бусі стане колись і її хобі.

Як, зрештою, і вишите червоними і чор-
ними нитками життя Любові Лаврів...

Турбота
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ВіруюТворча зустріч

ДЕНЬ ПОЕЗІЇ 
З ОКСАНОЮ ТЕБЕШЕВСЬКОЮ

У Всесвітній день поезії, у 
багатолюдній залі Брош-
нів-Осадського Народного 

дому відбулася творча 
зустріч з Оксаною Тебешев-

ською, уродженкою села 
Брошнева, котра цього дня, 
як зізнається, повернулась 

сюди, додому. До брошнівчан, 
звідки походить її родинне 

коріння, де й нині у селі Брош-
неві проживає її родина.

Оксана Тебешевська – вчи-
тель рідної мови і літератури 

у Голинському ліцеї. Заслу-
жений учитель України. Вчи-
тель-методист, відмінник 
народної освіти. Є автор-
кою багатьох збірок поезій, 
методичних матеріалів, які 
видані окремими посібника-
ми. Переможець обласного 
і фіналіст Всеукраїнського 
конкурсу «Учитель року — 
2002». Делегат трьох з’їздів 
працівників освіти і науки 
(1987, 2001, 2011 рр.).

До того ж, Оксана Тебешев-
ська – активна громадська 
діячка. Діючий депутат Іва-
но-Франківської обласної 
ради. З 2000 року є заступ-
ником голови Калуського 
міськрайонного товариства 
«Просвіта», керівником осе-
редку «Молодої Просвіти» 
села Голинь, керівником 

районної молодіжної літе-
ратурної студії «Провесінь», 
наукового гуртка «Літера-
турознавець», членкинею 
правління Калуського місь-
крайонного товариства 
«Бойківщина». Організа-
торка численних літератур-
но-мистецьких, культур-
но-спортивних заходів. За 
вагомий особистий внесок у 
справу українського націо-
нального відродження, роз-
будову та зміцнення Україн-

Священник подякував 
жертводавцям - воїнам ЗСУ, 
жителям парафії Михайлу 
Котоусу та Станіславу Гри-

Щоб люди знали, що Бог є…
У Креховичах освятили капличку

(Продовження. Поч. на 1 стор.)

ської держави нагороджена 
медаллю Всеукраїнського то-
вариства «Просвіта» ім. Та-
раса Шевченка «Будівничий 
України».  У 2017 р. отрима-
ла державну нагороду Украї-
ни – Орден княгині Ольги ІІІ 
ступеня за визначні заслуги в 
державній, виробничій, гро-
мадській, науковій, освітян-
ській, культурній, благодій-
ницькій та інших сферах 
суспільної діяльності, вихо-
ванні дітей у сім’ї.

Оксана Тебешевська – 
Лауреат обласної педаго-
гічної премії імені Ми-
рослава Стельмаховича 
(Івано-Франківськ, 2004), 
районної премії імені Ко-
стянтини Малицької (Калуш, 
2000 р.), літературної премії 
імені Мирона Утриска (м. 

Турка Львівської обл., 2000 
— за збірку поезій «На бе-
резі долі»; 2006 — за книжку 
прози «Про що мовчить Ми-
хайлова скрипка» та збірку 
поезій «Тиша немовлених 
слів»; 2013 — за збірку поезій 
«Розлуння»;), нагороджена 
знаком «Василь Сухомлин-
ський» (2009 рік), удостоєна 
обласної премії імені Марій-
ки Підгірянки у номінації 
«Література» (2014).

Учасниця сільських, район-
них, обласних змагань з во-
лейболу, тенісу, шахів.

…Творчий вечір поетеси 
був насичений декламуван-
ням віршів, які читали учні 
Брошнів-Осадського ліцею 
та Брошнівського ПЛПЛ, а 
її, як каже п. Оксана, золо-
та онучка Христина Качак 
виконувала пісні, написані 
на слова її бабусі. На сцену 
виходили гурт “Карпатські 
зорі” та дует у складі Ігоря 
Тринчука та Олександра Ле-
вицького.

Оксану Тебешевську віта-
ла колега по перу і подруга, 
також знана у мистецькому 
колі наша славна поетеса 
з Брошнева-Осади Галина 
Пухта, заступник селищного 
голови Інна Кудла, священ-
ники о. Володимир Майка та 
о. Іван Креховецький.

У свою чергу Оксана Сте-
панівна дякувала всім при-
сутнім за участь в заході, а 
селищній владі – за підго-
товку у його проведенні.

Для бібліотеки Брошнів-О-
сади Оксана Тебешевська 
подарувала книги, а ша-
нувальникам творчості – 
приємні враження від краси 
українського поетичного 
слова.

Гордимося тим, що є серед 
нас такі люди, що направду 
“поціловані Богом”!

нишину, їхнім родинам та 
всім, хто допоміг зверши-
ти задум жителів урочища 
Шляхта у спорудженні цієї 
малої церковці.

Михайло Котоус сказав, що 
його намір спорудити капли-

цю є знаком, «…щоб люди 
знали, що Бог є…». Адже 
сам Бог рятував його на війні 
тричі... 

Принагідно слід зауважи-
ти, що до роботи у споруд-

женні каплички доклалась 
Брошнів-Осадська селищ-
на рада: готуючись до її 
відкриття, на місці спо-
рудження каплички було 

піготовлено територію, 
влаштовано бетонний пе-
рехід через канаву, залито 
бетонну стежку до святині, 
а в урочищі Шляхта зробле-
но півтора кілометра доро-
ги, якої тут раніше ніколи 

не було, і ці роботи продов-
жуються.

«О, Найсвятіше Серце Ісу-
са, помилуй нас і Україну!» 
- просили в Господа крехо-
вичани.

Голова і громада: відкритість та прозорість дій 
Громадська рада при селищному голові Брошнів-Осадської ТГ: бажаючих вступити більшає

30 грудня 2022 р. при голові 
Брошнів-Осадської селищної 

ради Тарасу Манорику було 
створено дорадчий орган - 

Громадську раду, в яку увій-

НАША АДРЕСА:

шли активні гро-
мадяни, жителі 

населених пунктів 
Брошнів-Осад-

ської ТГ. Громад-
ську раду очолив 

Богдан Попіна, 
секретар – Василь 
Твардовський. За-

сідання відбуваються кожно-
го місяця, на порядок денний 
Рада виносить найактуаль-

ніші у громаді питання.
Таким чином, на засіданнях 

Громадська рада розглядала 
питання шкільної реформи, 
діяльності управительської 
компанії, ситуації на ринку 
тощо. І якщо вести мову про 
останнє відкрите засідання, 
то ключовим було питання, 
пов’язане з добудовою селищ-
ного ринку. З цього приводу 
Громадська рада заслухала 
керівника КП “Брошнів-ІН-
ВЕСТ” Романа Шлапака.

Крім того, на порядок 
денний виносилось обго-

ворення питання еколо-
гії в селищі та вплив на неї 
підприємства ТОВ “СВІСС 
Кроно”, а також йшла мова 
про необхідність будівни-
цтва автостанції, оскільки 
на це сьогодні є великий за-
пит громадськості.

Також Рада обговорила пи-
тання влаштування нового 
кладовища. І насамкінець 
всі бажаючі висловлювали 
свої думки щодо пропозиції 
видання книги про історію 

вузькоколійки у Брош-
неві-Осаді.

Присутній на засіданні де-
путат Володимир Площан-
ський подякував голові гро-
мади Тарасу Манорику за те, 
що вперше за останніх років 
20 він зумів зібрати навко-
ло себе актив, і створив цей 
дорадчий орган. В. Площан-
ський вважає, що увійти в 
Громадську раду повинні й 
депутати, а тому пропону-
вав цю Раду розширити.

Підключайтесь до Viber:


